

Kort referat bestyrelsesmøde 21.11.2023

Til stede: Sidsel, Kasper, Line . Ib- Claes og Balder på Skype.

Ref Line / sidsel

1. **Kloak og vand:** Kloakmøde i Blixen gik godt. Fint fremmøde, god info. Kun få mails på kloakmailen. Fristforlængelse til at søge om ændring til placering af brønden til 25.11 . Fristen er vist meget løs
Der er også løst informeret om at vandprojektet udskydes for nu.

- i. Genetablering af vej efter kloakprojektet skal overvejes. Der er lovet at der skal laves bump på vejen igen. Vi skal spørge Brdr. Møller og Hoppe og spørge om gode råd fra andre haveforeninger.

2. Vand-vand-vand-oversvømmelser

– Hoppe, kommunen, dræn have 26, 5 + 7:

Status: Claes: kommunen kommer og kigger på vand/stoppet dræn i have 26.

På P1 etableres enten de en ny brønd eller bruger til at blæse igennem ved have 4 + 6 over mod parkeringspladsen. Og tjekker ved samme lejlighed om den underdimensionerede dræn kan løbe under vejen

Claes: er bekymret for hvordan det går, hvis kommunen ikke få dimensioneret afledningen stort nok. Forslag om at lave en grøft rundt om haveforeningen. Der mangler tilladelser til at pumpe vand ind i skoven. Claes foreslå at der på næste GF nedsættes et dræn og vandudvalg. Hoppe gør ikke noget ved have 5 + 7 førend kommunen har fundet ud af om der er hul igennem ved Kommunens brønd. Er der det, kan Hoppe tjekke brønd ved 5 + 7. Kommunen kigger på 2, 4 og 1. Kommunen kigger på det i indeværende- eller næste uge.

- #### – Sidsel + Claes har haft møde med Stadt i 2022 (dem der laver projektering af nybyggerområdet) om vi ville have info om vand og dræn i forbindelse med byggeriet. De svarer ikke nu. Kan vi finde en anden vej ind til kontakt med dem? medlem, har engang arbejdet for samme firma, der har byggeprojektet. Henning (kommunen og kloak) har en kontakt hos kommunen. Claes spørger Hoppe efter kontaktoplysninger til kommunens mand.

- #### – Line: Foreslår at vi skal spille på flere heste, og også tænke på hvordan vi kan etablere regnvandsopsamling lokalt i foreningen.

- #### – Sidsel: medlem har foreslået om kørsel med store koncert-biler eller betonbiler er noget, der ødelægger drænet ude på marken. Hun oplyser det kom efter grøn koncert. Sidsel vil gerne starte med at indsamle "dokumentation" om de oversvømmelser og lappeløsninger der findes i Haveforeningen.

- #### – Line: kan der ændres i byggeregler, så fundament må blive højere. Lige nu er max fundament 25 cm. Kunne man arbejde for muligheden for at der søges dispensation til huse, der kan hæves.

- Claes: foreslår at få lavet en grøft rundt om haveforeningen, hvor vandet ledes væk.
- Vi skal have fat i Skovstyrelsen i forhold til lede vand ud i skoven.
- drænet nede ved de høje numre er "hjemmelavet" og lavet af ande medlem Vil foreningen bekoste at det repareres? Enten skal det ituslået dræn skiftet, eller også skal drænet på hele "strækningen" skiftes.
Vi afventer om der "sker noget med det " i forbindelse med kloakeringen så de skal reetablere det.
- Der er enighed om at vi vil undgå lappeløsninger . Hellere bruge penge på at afdække problemerne og finde de bedste løsninger

3. Opfølgning på havevandring hækklipning

Alle haver der har fået mail om havevandring er blevet chekket for hækhøjde og hækklipninger

de der ikke har mail har fået frist til 1.april på grund af senere udmelding.

Vi besluttede at alle der ikke har klippet eller klippet ned nu får det påkrav de er lovet og får desuden en frist til 1. april med yderlige påkrav hvis det ikke er gjort til den tid.

4. retshjælpsforsikring,

Foreningen har en retshjælp forsikring

5. Affald

- Storskrald i vintersæsonen – er ordningen fortsat efter sæsonen ?

Der er pt ingen storskrald på pladsen – vi holder fortsat øje

- Restaffaldscontainere ?

Sidsel checker hvor mange containere der er affald i og bestiller en ekstratømning hvis der er behov.

De skal køres sammen snarest evt. efter tømning

- Meget haveaffald i læbæltet mod marken-observation ingen snak om punktet

6. Haver

anonymiseret

7. Punkter til kalenderen

- Ansvarsområder ... næste skridt og ny dato

Kasper laver oplæg til næste møde – Kasper kontakter line om forslag til passende dato i januar.

Vi satser på at holde kort bestyrelsesmøde samtidig